



「書寫中國翻譯史」第十屆中國譯學新芽研討會徵文通告

為推動青年學者積極參與中國翻譯研究、促進學術交流，香港中文大學翻譯研究中心與湖南科技大學翻譯史和跨文化研究所，擬於 2022 年 12 月 17 至 18 日舉行「書寫中國翻譯史」第十屆中國譯學新芽研討會。研討會邀請約二十位青年學者宣讀論文，並請四至五位翻譯研究知名學者進行講評。有關詳情如下：

共同主辦單位：香港中文大學翻譯研究中心 湖南科技大學翻譯史和跨文化研究所

日期：2022 年 12 月 17-18 日

地點：湖南科技大學

主題：與中國翻譯史相關課題，時期不限，著重認真的個案研究或史料上的發掘和探討

語言：普通話及英文

申請資格：從事中國翻譯研究的助理教授、講師、博士後、博士及碩士研究生

報名辦法：

所有申請者須於 **2022 年 5 月 1 日**前通過**電郵**提交申請表格及論文摘要（500 字為限）。翻譯研究中心將在五月中旬向通過第一輪評審的申請者發出通知，並請相關申請者於 10 月 1 日前提交從未公開發表的論文全文進行評審。第二輪評審結果將於十月中旬公佈，並向通過評審的與會者發送正式邀請信。申請表格可於[中心網站](http://www.cuhk.edu.hk/rct/)下載。

費用及津貼：

研討會不收取會務費，主辦單位為宣讀論文的參會者提供原居地與會議地點之交通津貼（上限為港幣 2500 元正）和會議期間的住宿及膳食。

聯絡人：李穎欣小姐

電話：(852) 3943 1736

傳真：(852) 2603 5110

電郵：translationhistory@cuhk.edu.hk

網址：<https://www.cuhk.edu.hk/rct/>



**“Writing Chinese Translation History”
The Tenth Young Researchers’ Conference on Chinese Translation Studies**

With the aim to encourage young scholars to actively participate in Chinese translation studies and strengthen academic exchange, the Research Centre for Translation (RCT) of The Chinese University of Hong Kong and the Institute of Translation History and Transcultural Studies of The Hunan University of Science and Technology (HNUST) will jointly organise the Tenth Young Researchers’ Conference on Chinese Translation Studies in December 2022.

About twenty papers will be accepted for presentation, and four to five established scholars will be invited as discussants for the papers. Submissions of abstracts are now called for “‘Writing Chinese Translation History’: The Tenth Young Researchers’ Conference on Chinese Translation Studies”. Details of the Conference are as follows:

Co-organisers: Research Centre for Translation, The Chinese University of Hong Kong & Institute of Translation History and Transcultural Studies, HNUST

Date: 17–18 December 2022

Venue: The Hunan University of Science and Technology, Hunan, China

Theme: Case studies or source analysis of Chinese translation history of different periods are welcome.

Languages: Chinese (Putonghua) and English

Eligibility: Assistant Professors, Lecturers, Post-doctoral Fellows, and candidates for a Master or Doctoral degree in Chinese translation studies

Application Procedure:

Applications with an abstract of no more than 500 words should be submitted through **email** on or before **1 May 2022** for the first round of screening. The result of first round will be released in mid-May 2022. Successful candidates are required to submit the full text of an **unpublished** paper before 1 October 2022 for a second review. Candidates who pass both rounds of review will be invited in mid-October to present his/her paper at the conference in December 2022. Application form can be download [from here](#).

Fees & Subsidies:

No conference fee will be charged. The organiser will provide free accommodation and meals for the conference period, and subsidize to a maximum of HKD 2500 on transportation from place of residence to the Venue.

Contact:

Miss LI Yingxin Agnes Tel: (852) 3943 1736 Fax: (852) 2603 5110

Email: translationhistory@cuhk.edu.hk

Website: <https://www.cuhk.edu.hk/rct/>